
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 1 (L 134), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 24. februar 2025. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jens Henrik Thulesen Dahl (DD). 

 

Spørgsmål nr. 1:  

”Med forslaget vil borgerne fortsat skulle betale og få beregnet tilskud på apoteket 

på baggrund af den officielle listepris. Kan ministeren bekræfte, at en eventuel 

difference mellem den forhandlede pris med regionen og listeprisen for borgeren 

ikke fører til en højere pris for forbrugeren sammenlignet med i dag, fordi en 

eventuel ekstraudgift på papiret udlignes i tilskudssystemet?” 

 

Svar: 

Der er med lovforslaget lagt op til, at virksomheder ikke kan hæve deres listepris, hvis 

de ønsker at tilbyde en fortrolig pris. De nuværende medicintilskudsgrænser vil stadig 

være gældende. Det vil sige, at borgere fortsat ikke vil kunne få en højere 

egenbetaling til tilskudsmedicin end det gældende loft. 

 

Eftersom tilskuddet beregnes på apoteket baseret på den officielle listepris, vil det 

også være den pris og ikke en eventuelt forhandlet fortrolig pris, som indgår i 

opgørelsen af borgerens medicinudgifter og derved hvilken tilskudsprocentsats, 

borgeren er berettiget til i forbindelse med købet.  
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